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Besvarelse af spørgsmål 187 alm. del stillet af udvalget den 21. januar 

2019 efter ønske fra Simon Kollerup (S). 
 
Spørgsmål:  
Ministeren bedes redegøre for, hvorfor Danmark endnu ikke har ratifice-
ret ILO konvention 188, og hvornår og på hvilken måde regeringen vil 
gennemføre den omtalte ratificering. 

 
Svar: 
Søfartsstyrelsen har oplyst følgende, hvortil jeg kan henholde mig: 
 

”Reglerne i ILO-Konvention 188 skal sikre ansatte på fiskefartø-
jer ordentlige arbejdsforhold og er dermed også medvirkende til 
ensartede internationale konkurrencevilkår for sektoren. Konven-
tionen svarer i al væsentlighed til de gældende danske regler på 
det arbejdsretlige område.  
 
Konventionen er for hovedpartens vedkommende gennemført i 
EU’s direktiv 2017/159 om gennemførelse af arbejdsmarkedets 
parters aftale om gennemførelse af konventionen. Direktivet skal 
være implementeret i EU-landenes lovgivning senest 16. novem-
ber 2019. 
 
Direktivet indeholder en helt tilsvarende beskyttelse af arbejdsta-
geres rettigheder og deres sociale beskyttelse, som konventionen 
foreskriver. 
 
EU-direktivet indeholder ikke konventionens krav om certifice-
ring af de større fiskeskibe og skibe, der er til søs i længere perio-
der. Et sådant krav vil medføre en administrativ og økonomisk 
byrde for erhvervet og vil omfatte ca. 100 danske fiskeskibe.”  

 
En dansk ratifikation af konventionen vil således ikke i sig selv forbedre 
arbejdsmiljøet eller den sociale beskyttelse for fiskerne, men pålægge det 
danske fiskerierhverv ekstra administrative og økonomiske byrder. Det er 
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derfor fortsat regeringens holdning, at det ikke er hensigtsmæssigt at rati-
ficere konventionen. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Rasmus Jarlov 
 


